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Spørgsmål nr. 376 (Alm. del) fra Folketingets Udlændinge- og Integra-

tionsudvalg:

”Ministeren bedes kommentere artiklen ”Demente og døende 

plyndret på Tårnby-hjem”, jf. Amager Bladet den 29. januar 

2019 side 1 og 20 og oplyse, om Københavns Politi har priori-

teret sagerne, herunder bedes ministeren oplyse, hvor langt po-

litiet er nået i efterforskningen.”

Svar:

Som justitsminister ser jeg med stor alvor på sager som denne, der kan ud-

gøre en voldsom krænkelse af ofrene, fordi de fratages den tryghed og sik-

kerhed, som de skal kunne føle i deres hjem. Dette gælder ikke mindst for 

plejehjemsbeboere, der netop har brug for ekstra pleje, støtte og tryghed, 

hvilket kun gør de omtalte sager endnu mere alvorlige. 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en ud-

talelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse fra Kø-

benhavns Politi, der har oplyst, at Københavns Politi i perioden fra 

den 15. februar 2017 til den 22. december 2018 har modtaget en række 

anmeldelser vedrørende tyveri fra beboere på det pågældende pleje-

hjem. Tyverierne var primært anmeldt af de forurettede beboere eller 

deres pårørende, og i enkelte tilfælde af personale fra plejehjemmet.

Anmeldelserne er blevet henlagt i perioden fra den 17. marts 2017 til 

den 8. januar 2019 i medfør af retsplejelovens § 749, stk. 1, idet der 

ikke i forbindelse med de enkelte anmeldelser blev vurderet at være 

efterforskningsmuligheder. 

Da Københavns Politi i januar 2019 blev opmærksom på, at der even-

tuelt kan være en sammenhæng mellem - nogle af - tyverierne, blev 

sagerne vurderet på ny, hvilket førte til, at en del af sagerne blev gen-

optaget. De genoptagne sager vedrører forhold anmeldt i perioden fra 

december 2017 til december 2018.

Københavns Politi har oplyst, at efterforskningen af sagerne priorite-

res, men at der på nuværende tidspunkt endnu ikke er nogen sigtede i 

sagerne.”
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